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ПЪРВА ТОЧКА ОТ ДНЕВНИЯ РЕД

ОБЩИНСКИТЕ СЪВЕТНИЦИ КОМЕНТИРАХА РЕДА 
ЗА НАПОЯВАНЕ, АМБУЛАНТНАТА ТЪРГОВИЯ И 
ОТДАВАНЕТО НА КАРТИНГ ПИСТАТА ПОД НАЕМ

Изказвания, питания, становища и предложения на граждани от 41-во 
редовно заседание на ОбС - Твърдица, проведено на 8 април 2022 г.

Мирослав Дяков – председател на ОбС: 
Колеги имате думата. Г-н Атанасов, заповя-
дайте.

Атанас Атанасов – 
кмет на община Твърдица: 
Искам да изкажа благодар-
ност на живущите гражда-
ни в църковната махала за 
вчерашната инициатива за 
почистването на коритото 
на реката. Много хубава 
инициатива, цял ден рабо-

тиха, доста работа свършиха. Молбата ми е да 
пазим и нищо повече. Благодарност за това, 
което направиха от името на ръководството 
на общината.

Мирослав Дяков: Благодаря! Други въ-
проси, колеги. Г-н Златев, заповядайте.

Злати Станков Златев – общински съвет-
ник: Към всички присъстващи. Уважаеми г-н 

кмете, г-н Дяков, уважа-
еми дами и господа об-
щински съветници, кме-
тове, кметски наместници 
и гости. Вие знаете, че по 
традиция тази седмица 
е седмицата на гората. 
Имаше една инициатива 
за засаждане на дръв-
чета, мисля, че от г-жа 
Стоянова и от г-н Дяков. Не знам дали това 
е възможно на този етап, но въпросът ми е: 
За 2021г. официално отговорът на общинска 
администрация е, че бяха предвидени за за-
лесяване 130 декара. Какво е положението с 
тях и дали са залесени? Защото нали това е 
план за миналата година. 130 ли бяха не съм 
много сигурен. Това е което исках да попитам 
на този етап. Благодаря!

Продължава на стр. 2

ТРАДИЦИИ 

28 ГРУПИ ОТ 28 НАСЕЛЕНИ МЕСТА 
УЧАСТВАХА ВЪВ ФОЛКЛОРНИЯ СЪБОР 

„ПРОЛЕТНИ ИГРИ И ОБИЧАИ - ЦВЕТНИЦА”
В Твърдица се проведе ХХІ издание на 

регионалния фолклорен събор „Пролетни 
игри и обичаи – Цветница”. Празникът се 
организира всяка година и е част от изявите 
на общината в дните преди Великден. 

В тазгодишното издание на форума 
участваха 28 групи от 28 населени места, 
между които Раднево, Стара Загора, Нова 
Загора и много други. Участниците и гости-
те на събитието имаха възможността да на-
блюдават интересни възстановки на обреди 
и да се насладят на богато разнообразие 
от изпълнения. Организатори на форума 
са Община Твърдица и НЧ „Св. Св. Кирил и 
Методий 1914” – Твърдица.

Гост на празника беше г-н Веселин Въл-
чев – Областен управител на Област Сливен, 
който поздрави всички участници 
и гости на събора.

Форумът беше открит от кме-
та на общината Атанас Атанасов, 
който поднесе приветствие към 
гостите и поздрав към всички 
именици. „Благодаря Ви, че при-
ехте поканата да бъдете наши гос-
ти и участници в събора! Днес за-
едно ще се насладим на красотата 
на българските пролетни обичаи, 
на магията на музиката, песните, 

багрите на костюмите, танците и наричани-
ята  за здраве и благополучие. 

Надявам се, че днес с Вашите изпълне-
ния ще се почувствате горди да представите  
богатата обредност на пролетните празни-
ци. В тях е съхранен богатият народен дух, 
вярата в доброто, разбирането за вечното 
и красивото, надеждата в утрешния ден.“ – 
каза кметът в своето приветствие и пожела 
успешно представяне на всички участници. 

Още за пролетните празнични 
традиции – на стр. 4 и 8

Нели ДЕНЕВА, Иванета НЕНОВА
снимки: Станчо ДИЧЕВ

АДРЕНАЛИН

КРИСТИАН ЗИНКОВ ОТ ТВЪРДИЦА СТАНА ПЪРВИ 

НА НАЦИОНАЛНИЯ ШАМПИОНАТ ПО КАРТИНГ

Към отбора на СК „Картинг Академия 
Твърдица“ се състезава и 10-годишният 
Кристиан Зинков от гр. Твърдица. За пръв 
път на професионално ниво той участва в 
три кръга от Национални Картинг Серии – 
един в Хасково и два в Кюстендил през 2021 
г., като се състезава в клас MINI BG,  но не 
успя да достигне желания успех. Негов тре-
ньор и механик е баща му Пламен Зинков. 
Тренира на пистата в Твърдица, а пистите за 
състезанието опознава два дни преди стар-
та.

Тази година Кристиан се състезава в 
клас ROTAX MICROMAX. 

Първи кръг на Националния шампионат 
по картинг на БФК – НКС – Национални 
Картинг Серии 2022 се проведе на 09-10 
април във Враца.  На 09 април  се състояха 
квалификациите и две малки състезания. Те 
се проведоха при слънчево време, Кристи-

ан беше най-бърз и с най-добро  време от 
46,363 сек., което му осигури първа пози-
ция за стартиране в малките състезания. На 
първото завърши втори, на второто – х пър-
ви, но бе наказан с пет места назад, заради 
завъртане на една от участничките – Венци-
сава Ганчева. 

При студено време и дъжд, на 10 април 
се проведе състезанието. На стартовата ре-
шетка Кристиан стартира от трета позиция. 
Преодолявайки трудните условия, пилотите 
в Mini Bg и Rotax Micromax направиха мно-
го интересни битки с драма и завъртания. В 
първия манш през по-голямата част от над-
преварата води Кристиан. До последните 
три обиколки той държа преднина, но непо-
средствено преди финала беше изпреварен 
от Венцислава Ганчева едва с 21 хилядни.

Във втория манш Кристиан имаше ком-
фортна преднина и спечели убедително 
пред своите съперници. Така той стана по-
бедител в ROTAX MICROMAX  в първия кръг 
на Национални Картинг Серии.

Втори кръг на НКС отново ще се състои 
във Враца на 07-08 май 2022. Да му поже-
лаем много късмет и да продължава да ни 
радва със своите успехи! 

Соб. Инф. 

Редакцията благодари на родителите 
на Кристиан Зинков за предоставената ни 
информация. Честита победа! Пожелаваме 
му здраве и много нови успехи!

ДЕСЕТ МЕДАЛА ДОНЕСЕ СК „ЧУМЕРНА“ 
ОТ МЕЖДУНАРОДНО СЪСТЕЗАНИЕ ПО ОРИЕНТИРАНЕ

На стр. 4

ОРИЗАРИ ОТПРАЗНУВА СВОЯ ХРАМОВ 
ПРАЗНИК - ВЕЛИКДЕН

ОЛИМПИЙСКАТА 
ШАМПИОНКА 

СТАНКА ЗЛАТЕВА 
ПОСЕТИ ПРАЗНИЧНИТЕ 

БОРБИ В СЕЛОТО

На стр. 8
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Атанас Атанасов: Аз ще отговоря, защото 
г-н Христов го няма. Имаме проблем с фи-
данките, не можахме да доставим необходи-
мото количество за самото залесяване. Склю-
чихме договор с Югозападното предприятие 
и се надяваме тази година да бъдат предос-
тавени, за да може да се направи. Просто 
няма разсад. С Югоизточното предприятие 
имахме някакви договорки, но не можаха да 
доставят. Сега имаме сключен с Югозападно-
то за контейнерни фиданки. Надяваме се тази 
година да станат нещата, защото имаме срок 
– мисля, че беше три години. Става въпрос 
за това, което изгоря до яз. „Жребчево“, но 
просто нямаше фиданки и за това не сме го 
направили.

Злати Ст. Златев: Това е добре! Перспек-
тивата е предстояща и както се казва налична. 
Моят апел е към председателя на общинския 
съвет, дори и към кмета. Може пак да се на-
прави седмица две по-рано тази инициатива, 
да вземат участие нашите съграждани, които 
желаят, повечето от вас знаят как, като деца 
сме залесявали и това би могло пак да се слу-
чи. Общинската администрация на горското 
стопанство не са много хора и би трябвало да 
се включат и други хора. Благодаря.

Атанас Атанасов: Ние наемаме хора за 
дейността, няма как да стане сами да го на-
правим. Тази седмица е седмицата на гората, 
както казахте, г-н Златев. Днес символично 
ще се засадят няколко дръвчета, сега колегите 
от общинската горска служба са в едната дет-
ска градина и мисля, че към 11:30ч. ще са в 
Козарево в детската. 

Мирослав Дяков: Бла-
годаря! Други въпроси? 
Г-н Петров иска думата. 
Преди да гласуваме за 
това дали да дадем думата 
на г-н Петров, виждам, че 
и г-н Христо Кременски е 
тук. Колеги на 01.04.2022г. 
има входирано писмо към 
Общински съвет - Твърдица 

от г-н Христо Кременски. Основното посла-
ние в писмото е: „Осигуряване на нормално 
напояване, за напоителния сезон“. Аз мога 
само да кажа, че започната процедура вече 
има  от страна на общинска администрация, 
има информация и е публикувана на сайта на 
общината, нещата са тръгнали  по законовия 
ред. После ще дам думата на г-н Иванчев да 
допълни. Сега колеги нека да гласуваме дали 
да дадем думата на г-н Петров. Който е съ-
гласен да дадем думата на г-н Петров, моля 
да гласува:

След гласуване от 15 общински съветника, 
с 15 гласа „за”, без „против” и „въздържали 
се”  Общински съвет Твърдица даде думата на 
г-н Иван Петров.

Мирослав Дяков: Г-н Петров, заповядай-
те!

Иван Петров – гражда-
нин: Благодаря! Уважаеми 
г-н председател, уважаеми 
кметове, дами и господа 
общински съветници. Пър-
вото нещо, което искам да 
коментирам е предстоящо-
то разглеждане на точката, 
която г-жа Трухчева пред-
ложи да бъде отложена, не знам точно коя 
подред е. Аз не знам кога сте получили мате-
риалите за тази точка, не знам дали е спазен 
законовият ред, в който трябваше да ви бъде 
предоставена тази информация съгласно 
Правилника на общинския съвет, но според 
мен вие не сте се запознали детайлно с това, 
което ви предлагат. Първо там пише „Отдава 
се под наем картинг писта, ведно с част от 
помещенията на втория етаж и може би всич-
ки помещения от третия етаж“. Аз не знам, 
защо това е посочено като едно цяло. За мен 

е нормално да има наемна цена за пистата, 
наемна цена за втория етаж и наемна цена за 
третия етаж. Второ: в ангажиментите, които 
поема бъдещият наемател, независимо кой 
ще бъде той, са заложени следните префе-
ренции за местните  хора: първо, това което 
е предлагано и коментирано от дълго време 
е ползване на картинг пистата със собствени 
картинги от жителите на Община Твърдица, и 
за мен това не е уточнено и не е регламенти-
рано точно. Аз мога да купя един картинг, да 
застана отпред и всеки един жител на общи-
ната да идва и да кара с моя картинг, и ведна-
га ще възникне спор с наемателя на това по-
мещение. Второ: там пише „Общината може 
да ползва 20 часа месечно съоръженията и 
помещенията на това място“. Питам: Каква е 
ползата на общината от тези двадесет часа, в 
които тя може да ползва нещо, не знам какво 
ще ползва, значи първо да имаме достъп до 
пистата. Второ: ако сте забелязали на втория 
етаж, се отдават 80 кв.м., а 110 кв.м. остават 
неотдадени. Каква е целта? Ако общината 
може да ползва 20 часа месечно за какво го 
оставят това помещение и с каква цел. Да си 
простира прането бъдещият наемател, това 
ли е целта? Според мен това трябва да бъде 
формулирано така: До 20ч., но не повече от 
едиколко си часа месечно. Примерно вие ще 
провеждате рали там. Едно рали не знам дали 
е повече от двадесет часа, но примерно каз-
вам. За мен тези неща, не са регламентирани 
и определени точно. Трето: това съоръжение е 
проектирано по един закон и той е Закон за 
устройство на територията. В него е предви-
ден първи етаж за гаражи и ремонтни рабо-
тилници, втори етаж: там са описани всички 
помещение, които ги имате, трети етаж: Не е 
логично едно съоръжение, което е проекти-
рано и е изградено по един закон, а да бъде 
отдаван под наем по два закона. Каква е логи-
ката /След няколко години ще изтече договора 
за гаражите. Може да се яви и друг, който има 
желание да ги наеме. Аз не виждам логика 
в това, за мен е нормално, както го каза и 
г-жа Трухчева, коментирали сме го с нея, да 
се разтрогне договорът и цялото съоръжение 
да се отдаде под наем. Има една версия, че 
ако не е г-н Гьошев, там ще стане един зми-
ярник, аз нямам нищо против, нека го вземе 
г-н Гьошев или който има тази възможност 
да го стопанисва, да го управлява, но да има 
ясно и конкретно описани преференциите за 
общината и нейните жители. Там са дадени 
милион и половина, ако в един момент, се 
окаже, че няма кой да го стопанисва има и 
друг начин, може да се продаде. Това пак е 
вариант, но темата не е продажба, темата е 
отдаване под наем, темата е да се използва 
най-рационално това, което е направено с 
европейски средства. Онзи ден на заседание-
то г-н Атанасов даде за пример Иван ……… 
с прякор „ОФЕТО“, че размахвал някакви 
документи. Той размахва Решение № 151/ 
30.09.2016г., значи той е размахвал един пуб-
личен документ. Защо? Защото независимо 
от репортажа, който направи Валя Ахчиева, 
независимо, че се оказа, че този ползвател се 
е самонастанил там, че той ползва две поме-
щения и независимо от това, вие позволихте 
на този човек да продължи да използва тази 
писта. Другото което бих  задал като въпрос: 
В разходите, които сте ни представили, има 
средства, разходени за абонамент и за под-
дръжка на асансьор. Извинявам се, но това 
е единственият  асансьор в общината  и  кой 
обслужва той, при положение, че е даден под 
наем само първият етаж. 

На предходното извънредно заседание, 
дами и господа общински съветници, вие 
взехте едно правилно решение и то е за удъл-
жаване на срока на записа на заповед по от-
ношение на водопровода в с. Сборище. Г-жа 
Ваня Колева зададе въпроса на г-жа Дими-
трова  защо това писмо не е представено на 

ОБЩИНСКИТЕ СЪВЕТНИЦИ КОМЕНТИРАХА РЕДА ЗА НАПОЯВАНЕ, 

АМБУЛАНТНАТА ТЪРГОВИЯ И ОТДАВАНЕТО НА КАРТИНГ ПИСТАТА ПОД НАЕМ
ИЗКАЗВАНИЯ, ПИТАНИЯ, СТАНОВИЩА И ПРЕДЛОЖЕНИЯ НА ГРАЖДАНИ 
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всички общински съветници, писмото, на кое-
то се обосновава решението, което взехте. Аз 
задавам въпроса: това писмо секретно ли е, 
някой устно ли ви се обади или имате писме-
но предписание това писмо да не бъде пред-
ставено пред Общинския съвет? Доколкото аз 
знам, кореспонденцията между държавни и 
общински служители е строго официална и 
там няма устни препоръки и т.н. Това е, което 
искам да кажа.

Мирослав Дяков: Благодаря Ви, г-н 
Петров. Относно материалите: в законоуста-
новения срок са раздадени на всички общин-
ски съветници – материалът, който е обемен 
петдесет и няколко страници, експертната 
оценка на фирмата, която е направила оцен-
ката беше изпратен като файлове на ел. по-
щите на общинските съветници. При мен е 
оригиналът, затова че няма причина някой да 
каже, че не е запознат с материалите, които 
са ни предоставени от фирмата оценител. Ние 
не сме експерти, затова е логично да се дове-
рим на  фирма, която е правила такива оцен-
ки за картинг писти на територията на стра-
ната и е логично ние да се опрем на тяхната 
експертиза. Това нещо се говори от шест или 
седем години, г-н Михайлов да ме поправи, 
ако не е така. Ако продължим в този порядък, 
имаме картинг писта, но какво от това. Вина-
ги има по-добро, винаги има и по-лошо, но 
в крайна сметка целта  е обектът да работи 
законосъобразно. Сега да се повтаряме защо, 
защо, защо, ами защото през 2019г. с промя-
ната в ЗФВС е трябвало да се направи една 
наредба, която не е направена, и от там по-
стоянно нещата ги говорим, повтаряме, и се 
събираме многократно без никакъв резултат. 
Пак ще дам думата на г-н Иванчев, защото не 
само, че е водил кореспонденцията, а и лич-
ните срещи с фирмата оценител. 

Относно извънредната сесия. Имаше пред-
варителна среща, която инициирах с г-жа 
Димитрова, с г-н Атанасов, да разяснят, и те 
тогава ни показаха това писмо, и не мисля, че 
има някакво нарушение от тяхна страна. Г-н 
Иванчев, искате ли нещо да допълните?

Илия Иванчев – експерт по общинска 
собственост в община Твърдица.  Относно 
отдаването под наем по два закона. Първият  
етаж сме го отдали под наем по Закона за об-
щинската собственост преди да влезе в сила 
Законът за физическото възпитание и спорта. 
По този закон, вече спортните съоръжения 
се отдават по друг ред. Създадохме Наред-
ба, приехме списък за това, кое ще се отдава 
под наем. Имахме три варианта: под наем, на 
концесия или безвъзмездно. Декември месец 
Общински съвет – Твърдица реши, че ще го 
отдаваме под наем и процесът е с експертна 
оценка. Защо не цялата сграда? Защото об-
щинска администрация решихме голямата 
конферентна зала да остане свободна, за да 
може да се ползва при нужда. Дали ще е един 
път в годината или всеки месец, зависи от съ-
битията. 

Мирослав Дяков: Благодаря. Г-н Бори-
сов, заповядайте.

Петко Борисов – зам.-
кмет на Община Твърдица: 
Само с две думи. Няма 
само един асансьор на 
територията на общината, 
има асансьори  в детските 
градини, които не работе-
ха, ангажирахме се и ги оп-
равихме. На картинг писта-
та при асансьорас е получи токов удар и не 
работеше. Фирма от Казанлък поддържа тези 
асансьори, включително и в Бяла паланка в 
училището, където има деца в неравностойно 
положение.

Мирослав Дяков: Благодаря. Други въ-
проси? Г-н Златев, заповядайте!

Злати Ст. Златев: Относно тази извън-

редна сесия. Наистина няма проблем в ко-
муникацията с общинска администрация, но 
най-вероятно би могло да има проблем при 
нас като общински съветници. И искам да 
попитам: това писмо изпратено ли е към до-
кументите в Областна управа? Защото според 
мен това е съществен елемент.

Атанас Атанасов: Г-н Златев, явно не сте 
слушали, г-н Дяков го каза, 15 минути преди 
заседанието го представихме на колегите, за-
щото писмото официално дойде в петък. Вхо-
дира се в разплащателна агенция Ямбол, ние 
сме там, и Областна администрация  няма 
отношение към коментираната тема тук.

Иван Петров: Г-н Дяков, имам ли право 
на реплика?

Мирослав Дяков: Да, заповядайте!
Иван Петров: Попитах г-жа Димитрова 

засекретено ли е това писмо, има ли указания 
и ако да, кой ги е дал тези указания, едно пис-
мо да не бъде представено в общинския съвет.

Атанас Атанасов: Г-н Петров, и Вие не 
слушате. Писмото беше представено преди 
извънредната сесия и какво повече да ви ка-
жем.

Иван Петров: Г-н Атанасов, как може да 
свикате сесия не вие, а Председателя на об-
щинския съвет може да свика сесия без ос-
нование за това. Основанието за тази сесия е 
било това писмо. Вие казахте, че това писмо 
го е нямало, как е дошло, по пощата или с по-
щенски гълъб ?

Атанас Атанасов: Първо комуникирахме 
с фонда. Те се обадиха от Държавен фонд 
„Земеделие“. Ако сте дошли на сесията да из-
разходвате негативната си енергия, давайте, 
ние още малко ще проявим търпение. Време-
то минава, времето от половин час за първа 
точка мина. Това е! Вие нямате отношение 
към това писмо, а съветниците имат. Ако ня-
кой има право да пита са те, а не Вие. 

Мирослав Дяков: Някой друг иска ли да 
вземе отношение? Г-н Михайлов, заповядай-
те!

Данчо Михайлов – об-
щински съветник: Благо-
даря! Колеги ние с г-жа 
Коева работим много 
добре, но вчера се случи 
един инцидент в центъра 
на Шивачево. Става въпрос 
да се определи със запо-
вед на кмета на Шивачево 

за извършване на търговска дейност. Вчера 
спира автобусът на „Рик“, слизат пътници, в 
това време идва един бял автобус и минава 
покрай доматите на този, който ги продава, 
и след това започна кавга и разправия. Аз 
му казах, че няма право да продава на това 
място и той ми отговори, че от десет години 
продавал на това място. Казах му и друго, да 
отиде до паметника – всеки, който иска да си 
купи, ще дойде и ще си купи и нямаше да я 
има тази разправия. Въпросът ми е: Има ли 
такава заповед за извършване на търговска 
дейност?

Наташа Коева – кмет 
на гр. Шивачево: Няма оп-
ределена такава заповед. 
Официално на никой не 
разрешаваме да извършва  
търговска дейност, нито на 
спирката, нито на триъгъл-
ника, и изобщо не желая да 
има тази амбулантна търго-
вия. Докато беше ковид ситуацията, това ми 
беше мотивът, да не се разрешава търговия-
та, но сега има твърде арогантни и казват в 
Твърдица къде заставали, а пък колко пари 
вземали, дали сме искали или не искали, ние 
сме длъжни да ги търпим. Аз бих искала във 
времето да направя такова предложение та-
къв вид търговци да не продават изобщо.
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Данчо Михайлов: Нека да си продават, но 
според мен трябва да имат определено място, 
защото в цял свят го няма това на спирка да 
е паркинг, но в Шивачево ситуацията е такава. 
На всичкото отгоре и двамата търговци бяха 
там, спрели си колите и на десетина метра зад 
автомобила си сложили стоката. Според мен 
никак не е трудно да се издаде една заповед. 
Това е.

Наташа Коева: Приемам забележката.
Мирослав Дяков: Други питания и изказ-

вания? Г-н Курумилев, заповядайте.
Пламен Курумилев – 

секретар на Община Твър-
дица: Тъй като се повдигна 
темата, искам да кажа нещо. 
Г-н Михайлов, има актове 
на общинския съвет и се 
нарича Наредба № 1 и там е 
регламентирано много до-
бре къде може или не може 
да се продава и кои са ком-

петентните лица, които могат да вземат от-
ношение. Просто трябва да се прочете, да се 
види, че амбулантната търговия е забранена с 
Наредба № 1 на Община Твърдица и съответно 
са описани заключителните разпоредби, ком-
петентните органи, които съставят актовете за 
преустановяване на търговията. Няма серио-
зен проблем, който да не се разреши само с 
Наредбата, дори и без заповед.

Мирослав Дяков: Половиния час мина, 
но г-н Христо Кременски иска думата. Коле-
ги, който е съгласен да дадем думата на г-н 
Христо Кременски моля да гласува:

След гласуване от 15 общински съветника, 
с 15 гласа „за”, без „против” и „въздържали 
се”  Общински съвет Твърдица даде думата на 
г-н Кременски.

Мирослав Дяков: Г-н Кременски, заповя-
дайте.

Христо Кременски – гражданин:  Добър 
ден на всички и благодаря на Председателя 
на Общински съвет, че спомена моята мол-
ба. Писмото за напояване сме го пуснали на 
18.02.2022г. до днес 51 дни. Вчера на сайта на 
общината се появява документ, по-точно сно-
щи официално, че може да поя от първи май.

Мирослав Дяков: Само да ви поправя, че 
беше качено в 08:52 мин.

Христо Кременски: Добре. Вчера аз съм 

го прочел вечерта. Петдесет дена не са осем 
часа от денонощието. Петдесет дена чаках, 
след това пуснах нова молба. За какво ста-
ва реч обаче: документът, който сме пода-
ли, е изработен от хидро-инженер, който се 
е консултирал със селскостопански учени, 
взето е мнението на РОСВ гр. Стара Загора, 
взето е мнението на Басейнова дирекция „Бе-
ломорски басейн“ гр. Пловдив и е изготвен 
документът. Там пише за месец април, при-
мерно, десет дена имам за напояване и така 
за различните култури. Документът, който е 
изготвен вчера пише първи май, един месец 
по-късно. След това има добавка да си сло-
жа собствен водомер. Аз питам съвсем чис-
тосърдечно: ще бъде ли поставен водомер в 
язовира за завиряване? След като на мен ми 
се иска със собствени средства да поставя 
водомер на изхода на крана. Има два крана 
в Твърдица, ако някой не знае. Първа източ-
на шахта е на осем метра височина в долна 
мъртва точка, а западният на нулева, за да 
може да се източва. Съгласно документа, г-н 
кмет, който е писан с арендаторите, е записа-
но, говоря за договора за наем, записано е, 
че ще се дава вода за напояване до нивото на 
първа източна шахта. Язовирът по документи 
има 22 метра за завиряване, водна площ ви-
сочина 22 метра, поради нехайно отношение 
имаше срутване на стената. В една рейка 20 
метра, от 20 метра до 8 са 12 метра за воден 
пад, това може да бъде ползвано за напоява-
не и за пиене на вода от животни. Обяснявам 
го това, защото язовирът има четиристотин 
кубически метра площ за завиряване, аз на-
появам 200 декара. Миналата година опитах 
да напоя 56 декара и бях саботиран, но как-
то и да е, миналата година си е за миналата 
година, сега говорим за тази година. Аз до 
сега съм дал над 1000 лв., в понеделник съм 
платил на общината 550 лв. за напояване на 
200 декара, сигурно и още ще платя, а да не 
говорим какво съм платил за изготвяне на 
документи. Наемателите или така наречените 
арендатори на яз. „Митракук“ са дали около 
2500лв. за четири милиона, представете си 
колко е това, това е за напояване на цялото 
землище в Твърдица и Шивачево. Направете 
съпоставката, аз няма да вземам отношение, 
но ако ме накарате да сложа водомер на двата 
крана имайте предвид, че двата водомера за 
по 500 50 см., като единият е редуциран от 
наемателите на язовира в момента на долна 
мъртва точка западния кран на 160 мм от 500 

на 160 и на никой не му прави впечатление 
това, ами ако трябва да се изпуска вода къде 
са 500 мм. къде са 160 мм. Как се поставя 
водомер на 500 мм. тръба. След като плащам 
вода, евентуално ще платя още, защо ме карат 
да сложа и водомер, което е абсолютно недо-
пустимо, защото при язовира е записано, че 
е за напояване и за напояване на животни, а 
не за отглеждане на риба. Сменено му е пред-
назначението с решение на общинския съвет. 
Колко плаща за завиряване този наемател, 
колко вода изразходва от реката за да отиде 
до долу и част от водата да се транспортира 
по канала за язовира в Оризари? Благодаря!

Мирослав Дяков: И ние благодарим. Г-н 
Кременски, нали от нас не очаквате експер-
тиза. Ние сме органът, който, като ни се даде 
предложение от Общинска администрация, го 
приемаме, или не го приемаме. Има си закон 
за водите, има си експертиза. Иска ми се  г-н 
Иванчев да вземе отношение с няколко думи, 
ако може.

Илия Иванчев: Единственото, което мога 
да кажа е, че таксата от 250 лв. която е за-
платена за всяко едно заявление се  плаща 
еднократно  за разрешителното, за срока до 
2027 г. След консултация с „Басейнова дирек-
ция“  казаха, че от където се напоява, се слага 
водомер от човека, на който се издава разре-
шителното и се засича дали е спазил нещата 
според разрешителното, тоест кубиците, кои-
то са заявени. В Нова Загора на 120 кубика 
цената е 32 лв., цената по тяхната тарифа и 
0,001 стотинки.

Мирослав Дяков: Г-жо Коева, заповядай-
те!

Наташа Коева: Това което каза г-н Иван-
чев е по закона за водите. Всеки ползвател 
трябва да има разрешение за водоползване, 
после язовирът няма как да функционира без 
наемател. Какъв е изходът и как се монтира 
водомер, операторът  ще прецени как да ста-
не. По закона за водите всеки, ама абсолютно 
всеки, който няма договор за водоползване, 
трябва да се снабди с такъв, да си извади 
разрешително. Монтирането на водомерно 
устройство е задължително. Сумата, която се 
заплаща после е минимална, тя е в 0,001 сто-
тинки, а самото устройство няма как да бъде 
избегнато, защото е задължително по закона 
за водите.

Иван Петров: Ако сме двадесет ползвате-
ли, двадесет водомера ли трябва да сложим?

Наташа Коева: Не знам какъв е редът, за-
щото не ми се е налагало в този ред да изчета 
закона, но предполагам, че може да се орга-
низирате като дружество и вие помежду си да 
си разпределяте водата.

Христо Кременски: Аз в моето заявление 
съм написал, че искам оторизирано лице, 
което да отговаря за ползването на водата. 
Искам някой, който да ми я подаде и да ми 
я спре, а не арендаторите, които казват ние 
нямаме отношение към вашето напояване и 
от там възникват скандалите. Много ви моля, 
господа от общинска администрация, опреде-
лете един човек който да дойде да ми пусне 
водата  и на другия ден, като съм напоил, да 
ми я спре.

Мирослав Дяков: Последно да вметна 
нещо. Г-н Петров подхвана темата „Ако сме 
повече ползватели“. Това е най-доброто ре-
шение, да бъде направено сдружение, и не 
само един човек да се занимава с това. Коле-
ги, който е съгласен да прекратим дебатите по 
първа точка моля да гласува:

След гласуване от 15 общински съветника, 
с 15 гласа „за”, без „против” и „въздържали 
се”  Общински съвет Твърдица прекрати деба-
тите по първа точка.

Из Протокола от заседанието  

ДЕСЕТ МЕДАЛА ДОНЕСЕ СК „ЧУМЕРНА“ 
ОТ МЕЖДУНАРОДНО СЪСТЕЗАНИЕ ПО ОРИЕНТИРАНЕ

Продължава от стр. 1
На Международното състезание по ориен-

тиране за купа „Великден“, което се проведе в 
Твъговище, отборът на СК „Чумерна“ – Твър-
дица беше представен от 9 състезатели, които 
спечелиха редица етапни победи. В състеза-
нието участваха над 500 състезатели. 

Младата надежда на нашия отбор Боян 
Стамов, който се състезава при юношите в 
група М12 години, се окичи с един златен и 

два бронцови медала. 
При юношите в група М16 години три 

бронзови медала спечели Светлозар Колев.     
При девойките в група Ж20 години след го-
ляма борба младата състезателка на отбора 
Златина Генчева  завоюва три златни и един 
сребърен медал.

Браво на всички състезатели от отбора и 
още много успехи!

Славчо ИВАНОВ

РЕДАКЦИЯТА СЕ ИЗВИНЯВА 
ЗА ДОПУСНАТА ГРЕШКА

В брой 3 на вестника, при отразяване на 
точка първа от дневния ред от заседанието 
на ОбС, е написано, че на заседанието при-
съства Калоян Кременски, и е отразено, 
че репликите в обсъжданията са негови.  В 
действителност, присъстващият на заседа-
нието е Христо Кременски, който взема от-
ношение по обсъжданите въпроси.

При отразяване на заседанията на ОбС 
редакцията използва протоколите от засе-
данията. Тъй като в протоколите се изписват 
само фамилните имена на присъстващите и 
участващите в дебатите, редакцията непра-
вилно е предположила, че става въпрос за 
Калоян Кременски и неправилно е изписала 
неговото име,  вместо това на Христо Кре-
менски.

Редакцията се извинява на господата Ка-
лоян и Христо Кременски, и на читателите, 
за допуснатата грешка.

Природата е надарила селата Козарево 
и Конаре с толкова разнообразие и красо-
та, богатство и величие, че трудно може да 
се каже кое е най-красиво и привлекателно 
в този край. 

Двете китни селища, сгушени в  един ху-
бав кът в подножието на Средна Стара пла-
нина, си приличат като две капки утринна 
роса. Всеки, който е роден в тези две се-
лища носи в себе си синовна любов за из-
дигане и процъфтяване на родното гнездо.

Тук някога, преди българите да паднат 
под османско владичество, е имало голямо 

СЕЛИЩЕ, КОЕТО СЕ НАРИЧАЛО 
УЛИНГРАД.

Преданието разказва, че една орда от 
турски пълчища е минала по билото на 
Средна гора с цел да нападнат с. Мъглиж, 
което било обвито в мъгла. 

Докато турският главатар оглеждал 
околността, забелязал Улинград, чиито 
къщи, камбанарията и кубетата на нами-
ращия се в града манастир „Свети Никола” 
ясно се очертавали. Това било рано, в утро-
то на един пролетен ден. Населението току-
що се пробуждало от сън. 

Турските пълчища яростно се нахвърли-
ли върху мирното население, което избили, 
а града ограбили и унищожили до основи. 
До днес брястовите дървета стоят, като 
неми свидетели, на брега на малката ре-
кичка Улищица и с шепота на своите листа

ПРОВЕДЕ СЕ СРЕЩАТА-СЪБОР 
НА КВАРТАЛ КОЗАРЕВО И СЕЛО 

КОНАРЕ В МЕСТНОСТТА УЛИЩИЦА
РАЗКАЗВАТ ЗА УЖАСНИЯ ДЕН НА 

УЛИНГРАД. 

След опожаряването на манастира, ос-
танките му са пренесени в днешният град 
Николаево. По това време манастирът е 
бил единствен за околността. Говори се, че 
Васил Левски, минавайки по тези места, го  
е потърсил, но той вече е бил разрушен и 
изгорен. За това, той научава от свой учи-
тел-монах.

Малката рекичка Улищица разделя 
двете селища Козарево и Конаре, тя е гра-
ницата между община Твърдица и община 
Гурково и между двете области – Сливен и 
Стара Загора. 

НА СЕВЕР ОТ М. „УЛИЩИЦА” СЕ 
НАМИРА АЯЗМО. 

Там, от висока скала, изтича лековита 
вода, която се използва за лечение на очи-
те.Тази вода не пресъхва и в най- големите 
горещини. Аязмото се посещава редовно от 
нуждаещи се.

Нашите съграждани от двете селища са 
будни, трудолюбиви и ученолюбиви. Сега 
местността е любимо място на хората от 
Козарево и Конаре. 

Всяка година  на 1-ви май се провежда 
традиционна среща-събор с богата програ-
ма, за да напомня на поколенията за слав-
ното минало на Улинград.

Минчо МИНЧЕВ

На Първи май в местността „Улищи-
ца“ за поредна година се проведе тради-
ционната среща-събор между жителите на 
кв.“Козарево“  и с. Конаре.

Празника почетоха кметът на Община 
Твърдица Атанас Атанасов, кметът на село 
Конаре Радостина Добрева, зам.-кметът на 
Община Твърдица Петко Борисов.

В празничната програма се включиха 

самодейци от НЧ „Св. св. Кирил и Методий 
1914“ – гр. Твърдица, НЧ „Неделчо Попов 
1939“ – с. Конаре и НЧ  „Развитие 1928“ – кв. 
„Козарево“.

Празникът е наследник на традиционния 
събор, който се е провеждал между двете се-
лища край аязмото и някогашния манастир 
„Св. Никола“.

Даниела СТАНЧЕВА
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ЧИТАЛИЩЕТО В КОЗАРЕВО ОРГАНИЗИРА 
ЗАНИМАНИЯ ЗА ДЕЦАТА ПРЕЗ ВАКАНЦИЯТА

ТРАДИЦИИ 

УЧЕНИЦИТЕ ОТ СБОРИЩЕ ЗАСАДИХА 
ЛАВАНДУЛА ПО СЛУЧАЙ ЦВЕТНИЦА

По идея на педагогическия екип на 
иновативно училище „Никола Прокопиев“, 
с. Сборище, отбелязахме най-пъстрите и 
живописни пролетни празници Лазаров-
ден и Цветница. На 15 април 2022 г., след 
края на учебните занятия, организирахме 
засаждане на лехи с лавандула. Директорът 
на училището Таня Яначкова осигури 150 
коренчета разсад, а служителите от учили-
щето Христо Влайков и Радостин Стефанов 
през седмицата извършиха предварителна-
та подготовка за засаждането, като окосиха 
терена и направиха лехи. 

В последния ден от седмицата 
15.04.2022 г., проведохме кратка беседа за 
посланията, които носят пролетните праз-
ници. 

Учениците показаха своята празнична 
програма, след което  под ръководствота на 
своите учители започнаха засаждането на 
растенията. 

В инициативата се включиха всички 
учители, служители и ученици. 

ОУ“Никола Прокопиев“ - Сборище

ЛАЗАРКИ ПЯХА ЗА ЗДРАВЕ И БЛАГОПОЛУЧИЕ
На Лазаровден деца от Твърдица, Шиваче-

во, кв. Козарево, Сборище и Червенаково по 
традиция  лазаруваха  по родните си места. 

Те всяка година предават красотата на на-
шето българско народно творчество, съхрани-
ло вярата, любовта и надеждата за по-добро, 
за да достигне до всеки с песните, изпети от 
нашите баби на нашите майки, от майките на 
децата. 

Иванета НЕНОВА, 
Нели ДЕНЕВА На 06.04.2022 г. деца от ІІ-ра група „Ус-

мивка”, ІІІ- та група „Слънчице” и ІV-та гру-
па „Мики Маус” при ДГ „Щастливо детство”, 
Твърдица, с ръководители Пепа Колева, Те-
одора Георгиева, Диана Иванова, Тодорка 
Бунарджиева, Иванка Светиева и Мелинда 
Леонова, посетиха библиотеката при НЧ 
„Св. св. Кирил и Методий 1914”, Твърдица.

     Вълнуваща бе срещата им с вълшеб-
ния свят на детските книжки! С посещение 
на детския отдел в библиотеката децата и 

техните учители се включиха в Национал-
ната кампания за насърчаване на четенето 
и повишаване на интереса към книгите. Те 
се запознаха с труда на библиотекаря, чуха 
„Молбата“на книгата, научиха как да пола-
гат грижи за нея. Децата бяха благодарни 
за гостоприемството и вълнуващите прежи-
вявания от докосването до вълшебния свят 
на книгите!

Иванка СВЕТИЕВА
Тодорка БУНАРДЖИЕВА

ДЕЦА ОТ ТВЪРДИЦА СЕ ВКЛЮЧИХА В НАЦИОНАЛНАТА 
КАМПАНИЯ ЗА НАСЪРЧАВАНЕ НА ЧЕТЕНЕТО 

ДВЕ ДЪРЖАВНИ ТИТЛИ И ТРИ МЕДАЛА ЗАВОЮВА 
ЗЛАТИНА ГЕНЧЕВА НА ДЪРЖАВЕН ВОЕНЕН 

ШАМПИОНАТ ПО ОРИЕНТИРАНЕ
С 2 държавни 

титли и 3 меда-
ла при жените се 
завърна младата 
състезателка на СК 
,,Чумерна“ Злати-
на Генчева от про-
велия се държавен 
военен шампионат 
по ориентиране в 
гр. София. Генчева 

определи преживяването като много мотиви-
ращо:,, След шампионата имам повече вяра в 
себе си и по-голяма мотивация. Вярвам, че 
имам накъде да се развивам‘‘, заяви младата 
ни надежда в ориентирането, която е курсант  
в НВУ ,, Васил Левски“.Тя оцени домакин-
ството като много добро- много динамично 
време с много сняг, приятни гори, бързи и 
технични точки. 

Славчо ИВАНОВ

СРЕБРО И БРОНЗ ДОНЕСОХА ТВЪРДИШКИТЕ 
СЪСТЕЗАТЕЛИ ОТ ДЪРЖАВНО ПЪРВЕНСТВО ПО КАРАТЕ

На 9-10 Април 2022 г. в София се прове-
де Държавно първенство по карате за всички 
възрасти, в което Карате клуб „Будостил” при 
НЧ „Св.св. Кирил и Методий 1914” град Твър-
дица, със сенсей Петър Захариев, участва със 
седем състезатели.

Завоювани бяха един бронзов медал на 
ката за Стефан Стоянов и един сребърен ме-
дал на кумите за Кристиян Колев.

Останалите състезатели от клуба се пред-
ставиха достойно в турнира.

Петър ЗАХАРИЕВ

През пролетната ваканция ние, които ра-
ботим към НЧ „Развитие 1928”, кв. Козарево, 
решихме да разнообразим почивните дни на 
децата.  Изпълнявайки основното си призва-
ние да съхраняваме и разпространяваме бъл-
гарските народни традиции и обичаи, през 
първия ден боядисвахме  великденски яйца. 
И деца, и възрастни  се включиха с голямо 
желание и интерес, а украсените яйца подре-
дихме в изложба. 

На следващия ден се потопихме в чудния 
свят на книгите – сред природата четохме и 
разказвахме любими приказки, рецитирахме 
стихове и гатанки. Разговаряхме с децата за 
ползата от четенето и споделихме впечатле-
ния от любими книги и герои. 

През последния ден, по повод Седмица-
та на гората, горски служители от Общинска 
горскостопанска единица „Твърдица”, заедно 
с децата от Козарево, засадиха дърво пред 
читалището. Лесовъдите показаха нагледно 
как се залесява и защо е необходимо да се 
полагат грижи за дръвчетата. Разказаха на 
децата как трябва да се стопанисва и опазва 
гората, говориха им за  огромното  значение, 
което има тя за нашето съществуване.

Децата бяха щастливи и вдъхновени, с 
много нови идеи за предстоящите ни срещи 
заедно.

Даниела СТАНЧЕВА
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Уважаеми читатели, в тази публикация ще ви запозная със съдбата на едно семейство 
от бесарабското село Михайловка. Сега това село влиза в Белгород-Днестровски район 
на Одеска област в Украйна. Втората световна война прекъсва техния подреден живот и 
предопределя неговото по-нататъшно развитие.

   В тази публикация ще научите за една от сестрите – Нюша Бузиновска и за нейния 
трагичен жизнен път. 

   Изказвам благодарност на Галина Скоморохова (Паслар) – краевед от българското 
село Заря /Камчик/, съседно на село Михайловка, за видео-интервюто със сина на Нюша 
– Борис Петрович Загреба, както и за фотоматериалите, които са в основата на тази 
история. 

Иван Думиника

Нюша Бузиновская държи на 
коленете си своята дъщеря 

Гала – 1943 г.

Нюша Бузиновская заедно 
със сина си Борис

На 1 октомври 1914 г. в семейството на 
Борис и Мария Бузиновски се ражда моми-
ченце, на което дали името Анна, а в семей-
ството ласкаво я наричали Нюша. Главата на 
семейството е родом от Плахтеевка. Когато 
взел за жена Мария, той решил да се засели в 
нейното родно село – Михайловка. Тук той се 
сдобива с голямо стопанство, има две къщи 
и обширни земи, които обработвал със собст-
вен труд.

В семейството на Бузиновски, освен 
Нюша, се раждат и отглеждат още четири мо-
мичета – Клава, Раиса, Тася (Нета) и Маруся, и 
три момчета – Сергей, Иван и Захарий. Техни-
те съдби са различни. Сергей, след завършва-
не на Пуркарското селскостопанско училище, 
още преди революцията заминава за Русия, 
където и остава. Иван става началник на желе-
зопътна гара в Сарата. Захарий се жени в Оде-
са за еврейка и изчезва по време на Втората 
световна война. Тася работи в медецински 
пункт в Камчик, който обслужва и съседното 
село Михайловка. 

През 1918 г.

БЕСАРАБИЯ ВЛИЗА В СЪСТАВА НА 
КРАЛСКА РУМЪНИЯ.

Сестрите на Нюша се омъжват за румънци, 
които по това време работят в техните села. 
Клава се омъжва за шефа на жандармерий-
ския пост Йон Кристе, Тася се задомява с 
учителя Нику Форца, а Раиса – за нотариус, 
работещ в местното кметство. Майка им била 
доволна, че сполучливо е омъжила дъщерите 
си, при това, по нейно мнение, не за посред-
ствени хора.

Краят на 30-те и началото на 40-те годи-
ни на миналия век са преломни не само за 
цяла Бесарабия, но и за семейство Бузинов-
ски. През 1939 г. внезапно умира главата на 
семейството Борис Бузиновски. Година по-
късно, през юни 1940-та, СССР отправя улти-
матум към Румъния да предаде Бесарабия и 
Буковина, под заплаха от употреба на военна 
сила. Румъния е принудена да направи от-
стъпки. Заедно с румънската администрация, 
за Прут, заедно с мъжете си, заминават и дъ-
щерите на Бузиновски.

Нюша заедно с майка си отказват да на-
пуснат родната Михайловка. Те се надяват, че 
руснаците няма да ги притесняват. Действи-
телно, 

СЛЕД НАСТЪПВАНЕТО НА ЧЕРВЕНАТА 
АРМИЯ В СЕЛОТО, 

Бузиновски се разминават с репресиите, 
макар всички да са знаели, че зетьовете в 
семейството са румънци. В тези неспокойни 
времена Нюша намира своята любов в лицето 
на червеноармееца Пьотр Загреба. Майката е 
била против тези отношения, тъй като счита-
ла, че обикновеният войник не е по мярата на 
нейните зетьове. Но дъщерята не послушала 
майка си, тъй като искрено обичала Пьотр. 
По-късно тя ще напише в едно свое писмо за 
своя любим: „Той ме разбираше във всичко“. 
Оженили се те въпреки волята на Мария Бузи-
новска. Но не било съдено на младоженците 
да са задълго заедно, тъй като през юни 1941 

г. румънските войски започват настъпление 
към Съветския съюз и Бесарабия отново се 
оказва в състава на Румъния.

Пьотр Загреба взема участие в бойните 
действия. Той участва в отбраната на Одеса, 
където е пленен, а след това – изпратен в ла-
гер в Румъния. Нюша скоро разбира местона-
хождението на Петр и тръгва да го посети. То-
гава тя му съобщава, че ще си имат дете. През 
1942 г. се ражда момиченце, което нарекли 

Гала. 

По същото 
време в село-
то се завръ-
щат сестрите 
й с мъжете 
си. Майката 
п р о д ъ л ж а в а 
да се отнася 
неодобрително 
към избора на 
Нюша, считай-

ки, че тя заслужава достоен мъж, а не руски 
войник, който освен всичко друго, е и в плен. 
А Нюша – тя просто го е обичала.

През лятото на 1943 г. Мария Бузиновска 
решава, че за нейните дъщери ще бъде 

ПО-БЕЗОПАСНО, АКО СЕ ВЪРНАТ В 
РУМЪНИЯ. 

При това тя настоява с тях да замине и 
Нюша, която съвсем не е искала да напусне 
Михайловка. Но нейните близки се преборили 
с нейната съпротива. С мъка в сърцето Нюша 
напуска Бесарабия. 

На 1 август сестрите Бузиновски пристигат 
с влак в град Плоещ. Едва що излезли от ваго-
на, внезапно налитат американски бомбарди-
ровачи, целта на които са били нефтопрера-
ботващите заводи в Плоещ. Чули се взривове. 
Едната от сестрите на Нюша – Раиса, по инер-
ция грабва от количката двегодишната Гала и 
заедно с мъжа си избагват настрана, а Нюша, 
заедно с другата си сестра избягват на другата 
страна. За съжаление, една от бомбите пада 
точно на мястото, където са дъщеря  й, нейна-
та сестра и зет й. 

ВСИЧКИ ЗАГИВАТ. 

Мъката на Нюша била безпределна. След 
като идва на себе си, тя не дала съгласие дъ-
щеря й да бъде погребана в общ гроб с всич-
ки жертви на бомбардировката. Затова дала 
своите накити на местния отец с молба да из-
върши погребалния обред на Гала на местното 
гробище.

Известно време Нюша живее в румънско-
то село Вултур жудец Влашка, в дома на своя-
та сестра Клава. След година, през август 1944 
г. майка й неочаквано поканва Нюша да посети 

родния дом. По този повод дъщерята изпраща 
на майка си пронизано от болка писмо:

„Скапа мамо,

Благодаря ти много за това, което те мо-
лих в предишното си писмо, което ти донесе 
Нику (мъж на сестра й Тася – И.Д.) Да! Бла-
годаря и за това. Аз знам за каква дъщеря ме 
смяташе преди, виждам и сега, че не харесваш 
своите деца, които имат достойство и честна 
репутация. Имах тези качества и преди, и сега 
те остават с мен. Но нищо, Бог вижда моята 
правота, което ме утешава. Искам да знам 
защо ме викаш у дома. Нима не съм виждала 
голите стени и 

ВРАГОВЕТЕ, КОИТО МЕ МЪКНЕХА 
ПО СЪДИЛИЩАТА. 

Защо ме викаш? Не ви стига, че ме хвър-
лихте в огъня на земния ад, от което постра-
даха моята любима дъщеря, сестра ми, зет ми. 
Не стига ли, че ти страдаш ден и нощ – защо 
ме викаш? Искате да ме предадете на огъня – 
не! Завинаги Ви моля – повече не ми правете 
такива покани, повтарям Ви – няма да дойда. 
Ионел (Йон Кристе – мъж на сестра й Клава 
– И.Д.) трябваше да мисли, когато държах в 
ръце детето си и плачех, но казвах, че не ми 
остава нищо друго, освен да замина. Не! Из-
губих покой и никога няма да забравя всички 
изпитания, свързани с проклетата Бесарабия, 
която ми отне детето...

...Искам да знам защо ме викате у дома? 
Мамо, ти искаш да съм до теб, също като Маня 
– дъщерята на Фьокла Уколова. Мислиш си, че 
не съм човек, че не ти доведох зет, който да 
ти е по сърце. Знам, че не съм ти симпатична 
заради мъжа, за когото аз и сега мисля – но 
какво да се прави, съдбата ни раздели. Така е 
трябвало да стане. Но у дома не ме викайте, аз 
сама си тръгнах и сама ще се върна обратно. А 
тези, които сега идват в Бесарабия, никога не 
са виждали с очите си тази смърт, която видя-
хме ние. Тук идват алчни, искат да продължат 
да грабят тази нещастна Бесарабия. Аз не ис-
кам нищо, освен едно – 

ИСКАМ СПРАВЕДЛИВОСТ В СВЕТА, 
КАКВАТО НЕ Е ИМАЛО НИКОГА. 

Искам любов и майчина грижа, искреност 
и равноправие. Може би някой не заслужава 
тези неща, но аз искам равенство по отноше-
ние на твоите деца. Не знам как да постигна 
това, но помисли. Мамо, аз съм сред чужди 
и докато ти пиша нямам отникъде помощ. Ня-
мам мъж и нямам майка, която би си спом-
нила за мен. 

Скъпа мамо, помисли колко ми е тежко. 
Кажи ми защо съм толкова нещастна и нака-
зана от Бога. Аз не съм изпитала ласката на 
думата „Мама!“. Кажи ми защо ме наказваш, 
или аз не съм твоя дъщеря? Мислиш си, че не 
ме боли, когато чувам, че „този подарък е от 
мама за Клара (сестра на Нюша – И.Д.) Или аз 
не съм от същата кръв?  Да, аз зная за моята 
нещастна съдба, като се почне от 1940-41-ва, 

ЗНАЯ, ЧЕ МОИТЕ ВРАГОВЕ 
МИ ОТМЪСТИХА 

и вгорчиха моята съдба.  Вие такива труд-
ности не знаете. Знам, че там, в Бесарабия, 
бяха тези, гладни като зверове, и даже бом-
бите не ги плашеха. Тъгувам и ще тъгувам – 
искрено и чисто. Със сълзи на очи завършвам 
това разкъсващо от болка писмо. Винаги ще 
си остана непоносимата дъщеря. Целувам Ви 
ръка. Дъщерята, която ви желае много щас-
тие“.

Майката на Нюша така и не прочита писмо-
то на своята дъщеря. Куриерът, който трябва-
ло да й го занесе – Васил Влаев, на 22 август 

1944 г. бил пленен от съветските войски на път 
за вкъщи и писмото, заедно с други докумен-
ти, след това било приложено към неговото 
углавно дело.

СЛЕД ВОЙНАТА 

Нюша живее в румънския град Беюш. Ней-
ната майка също се премества в Румъния, 
където скоро умира. След това, пред 1950 г. 
Нюша решава да се върне в Бесарабия. Първа-
та й работа била да порътси своя любим Пьотр 
Загреба. Не след малко тя узнава, че Пьотр е 
жив, след завръщането си от плен се е оженил 
и сега заедно със съпругата си отглеждат три 
деца. Независимо от това Нюша решава да се 
срещне с Пьотр и да му разкаже за съдбата на 
тяхната дъщеря. 

Въпреки че, както се оказало, любовта 
между двамата не била угаснала, тя вече не 
била такава както в миналото. Затова, когато 
през 1953 г. 
се ражда си-
нът им Борис, 
Нюша решава 
сама да от-
глежда дете-
то си и моли 
Пьотр да се 
върне при 
своето второ 
семейство. 

Самотната 
майка, с дете 
пеленаче, жи-
вее отначало 
сама в дома на 
родителите си 
в Михайлов-
ка. Но скоро властите вземат една от техните 
къщи за училище, а другата – за медицински 
пункт. Накрая Нюша била 

ПРИНУДЕНА ДА НАПУСНЕ 
РОДНИЯ СИ ДОМ 

и да наеме квартира. Но средствата не й 
достигали, затова тя отново се връща вкъщи 
и се настанява в лятната кухничка, но и от тук 
през студената есен я изгонват на улицата. 

Много е имала да преживее Нюша. Но в 
едно тя остава неизменно на своята позиция 
– в грижите за единствения си син. На него тя 
посвещава остатъка от живота си. 

Нюша поддържала кореспонденция със се-
стра си Клава, живееща в Румъния, разменят 
си снимки. През 70-те години на миналия век 
Клава пристига заедно с мъжа си и с двете си 
дъщери в Михайловка. Сестрите често се уса-
мотявали и си спомняли за миналото. 

През 1992 г. Нюша Бузиновска умира. С 
това се прекъсва връзката между румънските 
и бесарабските Бузиновски. Днес в Михай-
ловка живее нейният син, който създава се-
мейство с българка, родом от съседното село 
Заря, и грижливо пази паметта за тази, която 
му е дарила живота. 

Иван ДУМИНИКА, 

доктор на историческите науки



6 Брой 4 (647), 301 април 2022 г.

РЕШЕНИЯ НА ОБЩИНСКИ СЪВЕТ - ТВЪРДИЦА
Продължава от предишен брой

РЕШЕНИЕ № 416/08.04.2022г.
На основание чл.21 ,ал.2 от Закона  за местното самоупра-

вление и местната адми- нистрация и чл.9 във връзка с чл.8,ал.6 
от  Закона за местните данъци и такси, Общински съвет –Твър-
дица

РЕШИ:
Приема Наредба за изменение  на Наредбата за определянето 

и администрирането на местните такси и цени на услуги на тери-
торията на община Твърдица в сила от 01.04.2022г., както следва:

1. В чл.2,ал.1:
       а/в точка „3” думите „детски ясли”  и  „детски градини” 

се заличават;
       б/точка „4 се отменя”;
2. В глава втора в наименованието на раздел III думите „дет-

ски ясли,детски градини”се заличават;
3. Чл.22  се отменя;
4. Раздел XII от глава втора „Такси за дейностите по хранене 

на децата в задължителното предучилищно образование извън 
финансираното от държавата” се отменя;  

             
РЕШЕНИЕ № 417/08.04.2022г.

На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от Закона за местното само-
управление и местната администрация и чл. 8, ал. 4 от Наредбата 
за командировките в страната, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
Приема отчета за получените командировъчни пари от Ми-

рослав Христанов Дяков – председател на Общински съвет гр. 
Твърдица, за периода от 01.10.2021 година до 31.12.2021 година, 
в размер на 24,38 лева.

РЕШЕНИЕ № 418/08.04.2022г.
На основание чл.21,ал.2 от Закона за местното самоуправле-

ние и местната администрация, чл.21,ал.1.т.1 от Закона за закри-
ла на детето и във връзка с чл.3,ал.1 от Правилника за прилагане 
на Закона за закрила на детето,Общински съвет-Твърдица

РЕШИ:
Приема Общинска програма за закрила на детето в Община 

Твърдица за 2022г.

РЕШЕНИЕ № 419/08.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 23 от Закона за местното само-

управление и местната администрация и чл. 8, ал. 4 от Наредбата 
за командировките в страната, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
Приема отчета за получените командировъчни пари от кме-

та на Община Твърдица, за периода от 01.10.2021 година до 
31.12.2021 година, в размер на 80 /осемдесет/ лева.

РЕШЕНИЕ № 420/08.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 6 и т. 8 от Закона за местно-

то самоуправление и местната администрация, Общински съвет 
гр.Твърдица

РЕШИ:
1. Отпуска еднократна финансова помощ на Еленка Йорда-

нова Иванова от гр.Твърдица, Община Твърдица в размер на 500 
(петстотин) лв.

2. Сумата в размер на 500 лв. да бъде отнесена в дейност 122 
”Общинска администрация” § 42-14 „Други помощи по решение 
на Общински съвет”, след намаляване с 500 лв. на § 97-00 „Ре-
зерв на непредвидени и неотложни разходи ” - местни дейности.

3. Упълномощава кмета на общината да извърши промените 
по общинския бюджет.

РЕШЕНИЕ № 421/08.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното само-

управление и местната администрация и чл. 37и, ал. 1 от Закона 
за собствеността и ползването на земеделските земи,  Общински 
съвет – Твърдица

РЕШИ:
Определя наемни цени на пасища, мери и ливади, определе-

ни за индивидуално ползване за стопанска 2022/2023 г., както и 
начални тръжни наемни цени на земи, с начин на трайно ползва-
не – пасища, мери и ливади, съгласно изготвените пазарни оцен-
ки от независим лицензиран оценител -  Приложение № 1.

На основание чл.52, ал.5,т.2 от ЗМСМА, определя 30/ триде-
сет / на сто от приходите за наем на общинските мери , пасища 
и ливади да се използват за изпълнение на дейности от местно 
значение в съответното населено място.

Приложение № 1

№ по ред Землище Мери и пасища 
(лв./дка.)

Ливади 
(лв./дка.)

1 гр. Твърдица 10 14

2 гр. Шивачево 10 21

3 с. Сборище 13 21

4 с. Оризари 10 13

5 с. Бяла Паланка 10 19

6 с. Боров Дол 8 19

7 с. Жълт Бряг 17 19

8 с. Червенаково 11 32

9 с. Близнец 10 28

10 с. Сърцево 8 23

РЕШЕНИЕ № 422/08.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона за местното само-

управление и местната администрация, и § 60, ал. 1 от ЗИД на 
ДОПК, Общински съвет –Твърдица

РЕШИ:
1. Дава съгласие месечните обезпечения и отчисления за 

2022 г. по чл. 60, ал. 2, т. 1 и т.2 и чл. 64, ал. 1 от Закона за 
управление на отпадъците, които по прогнозни данни съгласно 
одобрената план-сметка за 2022 г. възлизат на 272 925 лв., да 
бъдат разходвани както следва:

 а/ 190 000 лв. за закупуване на контейнери за събиране 
на битови отпадъци за обезпечаване на общинската система за 
управление на отпадъците;

 б/ останалата част над 190 000 лв. за дофинансиране 
на недостига от таксата за битови отпадъци за покриване на раз-
ходите за дейностите по поддържане на чистотата на  територията 
на община Твърдица.

2. Възлага на кмета на Община Твърдица да проведе проце-
дура по реда на Закона за обществените поръчки за избор на 
изпълнител за доставка на контейнери за събиране на битови 
отпадъци.

РЕШЕНИЕ № 423/08.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 11 от ЗМСМА във връзка с чл. 

124а, ал.1 и ал. 5 и чл. 124б, ал. 1 от ЗУТ, Общински съвет- Твър-
дица

РЕШИ:
Одобрява задание за устройствено планиране по чл. 125 от 

зут и разрешава: Лъчезар Петков Антонов да възложи изработ-
ването на проект за ПУП-ПЗ (План за застрояване) за промяна 
на предназначението на ПИ № 72165.66.8. и установяване на ус-
тройствена зона „Предимно производствена“ (Пп), с показатели 
на застрояване: Етажност: 1-2, Н=3-7м; Плътност: 60%; Киит: 2,4; 
Озел: > 20%, Планът за застрояване да бъде придружен от схеми 
: „Водоснабдяване и канализация“ и експлоатационни предпри-
ятия, съгласно разпоредбата на чл. 60, ал. 2 от ЗУТ. При разра-
ботването на проекта да се спазват разпоредбите на Закона за 
устройство на територията, Наредба № 7 за ПНУОВТУЗ, Наредба 
№ 8 за обема и съдържанието на устройствени схеми и планове.

РЕШЕНИЕ № 424/08.04.2022г.
На основание чл. 8, ал. 9 от Закона за общинската собстве-

ност, във връзка с чл. 21, ал. 2 и чл. 52, ал. 5, т. 1 и т. 2 от Закона 
за местното самоуправление и местната администрация, Общин-
ският съвет

РЕШИ:
1. Приема актуализация в Програма за управление и разпо-

реждане с имотите – общинска собственост в община Твърдица 
през 2022 г., съгласно приложение № 1.

2. На основание чл. 52, ал. 5, т. 2 от Закона за местното само-
управление и местната администрация, 30 % от постъпленията 
от разпореждането да се използват за изпълнение на дейности от 
местно значение в съответното населено място. 

Приложение № 1
                                                 

Описание на имота

I. ИМОТИ, КОИТО ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ИМА НАМЕРЕНИЕ ДА 
ПРОДАДЕ

1. Общински имот № 72165.507.2224 с площ 237 кв.м., трайно 
предназначение на територията – урбанизирана, НТП – ниско 
застрояване до 10 м. по КККР на гр. Твърдица.

2. Общински имот представляващ 88 кв.м. предаваема част от 
ПИ № 72165.502.1014 целият с площ 319 кв.м., трайно пред-
назначение на територията – урбанизирана, НТП – ниско за-
строяване до 10 м. по КККР на гр. Твърдица към поземлен УПИ 
XVII-1026, кв. 31а по плана на гр. Твърдица

3. Общински имот представляващ 52 кв.м. предаваема част от 
ПИ № 72165.502.1014 целият с площ 319 кв.м., НТП – ниско 
застрояване до 10 м. по КККР на гр. Твърдица към поземлен 
УПИ XXI-1026, кв. 31а по плана на гр. Твърдица.

4. Общински имот представляващ 15 кв.м. предаваема част от 
ПИ № 72165.502.1027 целият с площ 3452 кв.м., НТП – за вто-
ростепенна улица по КККР на гр. Твърдица към поземлен УПИ 
XVII-1026, кв. 31а по плана на гр. Твърдица.

5. Общински имот представляващ 14 кв.м. предаваема част от 
ПИ № 72165.502.1027 целият с площ 3452 кв.м., НТП – за вто-
ростепенна улица по КККР на гр. Твърдица към поземлен УПИ 
XXI-1026, кв. 31а по плана на гр. Твърдица.

II. ИМОТИ, КОИТО ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ИМА НАМЕРЕНИЕ ДА 
ПРЕДОСТАВИ ПОД НАЕМ

1. Общински имот № 05551.41.25 с площ 10809 кв.м., трайно 
предназначение на територията – земеделска, НТП – изоставе-
на нива, девета категория, местност „Хармалъка” по КККР на 
с. Боров дол.

2. Общински имот № 15944.7.49 с площ 806 кв.м., трайно пред-
назначение на територията – земеделска, НТП – нива, четвърта 
категория, местност „Кирезлика” по КККР на гр. Шивачево.

3. Общински имот № 15944.7.45 с площ 625 кв.м., трайно пред-
назначение на територията – земеделска, НТП – нива, четвърта 
категория, местност „Кирезлика” по КККР на гр. Шивачево.

4. Общинско помещение с площ 18.40 кв.м. част от самостоя-
телен обект в сграда с идентификатор № 72165.503.117.1.10, 
ет. 3, функционален тип – за делова административна дейност 
по КККР на гр. Твърдица. 

III. ИМОТИ, В КОИТО ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ИМА НАМЕРЕНИЕ 
ДА ПРЕДОСТАВИ ОТСТЪПЕНО ПРАВО НА СТРОЕЖ

1. -

IV. ИМОТИ, КОИТО ОБЩИНА ТВЪРДИЦА ИМА НАМЕРЕНИЕ ДА 
ПРИДОБИЕ

1. Собствеността върху 169 кв.м. предаваема част от ПИ № 
72165.502.1026 целият с площ 987 кв.м., НТП – незастроен 
имот за жилищни нужди към поземлен УПИ XVIII-общ, кв. 31а 
по плана на гр. Твърдица.

РЕШЕНИЕ № 425/08.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона 

за местното самоуправление и местната администрация, чл. 15, 
ал. 3 и ал. 5 от Закона за устройство на територията, чл. 6, ал. 
1, чл. 8, ал. 1, чл. 34. ал. 2 и чл. 35, ал. 4 от Закона за общинска 
собственост и чл. 53а от НРПУРОИ, Общински съвет – Твърдица

РЕШИ:
1. Дава съгласие Община Твърдица да прехвърли на собстве-

ниците на ПИ № 72165.502.1026, собствеността върху 88 кв.м. 
предаваема част от ПИ № 72165.502.1014 целият с площ 319 
кв.м., НТП – ниско застрояване до 10 м. по КККР на гр. Твърдица, 
актуван с акт за частна общинска собственост № 1500/13.06.2019 
г. към поземлен УПИ XVII-1026, кв. 31а по плана на гр. Твърдица. 

2. Дава съгласие Община Твърдица да прехвърли на собстве-
ниците на ПИ № 72165.502.1026, собствеността върху 52 кв.м. 
предаваема част от ПИ № 72165.502.1014 целият с площ 319 
кв.м., НТП – ниско застрояване до 10 м. по КККР на гр. Твърдица, 
актуван с акт за частна общинска собственост № 1500/13.06.2019 
г. към поземлен УПИ XXI-1026, кв. 31а по плана на гр. Твърдица. 

3. Дава съгласие Община Твърдица да прехвърли на собстве-
ниците на ПИ № 72165.502.1026, собствеността върху 15 кв.м. 
предаваема част от ПИ № 72165.502.1027 целият с площ 3452 
кв.м., НТП – за второстепенна улица по КККР на гр. Твърдица 
към поземлен УПИ XVII-1026, кв. 31а по плана на гр. Твърдица.

4. Дава съгласие Община Твърдица да прехвърли на собстве-
ниците на ПИ № 72165.502.1026, собствеността върху 14 кв.м. 
предаваема част от ПИ № 72165.502.1027 целият с площ 3452 
кв.м., НТП – за второстепенна улица по КККР на гр. Твърдица към 
поземлен УПИ XXI-1026, кв. 31а по плана на гр. Твърдица.

5. Дава съгласие собствениците на ПИ № 72165.502.1026 да 
прехвърлят на Община Твърдица, собствеността върху 169 кв.м. 
предаваема част от ПИ № 72165.502.1026 целият с площ 987 
кв.м., НТП – незастроен имот за жилищни нужди към поземлен 
УПИ XVIII-общ, кв. 31а по плана на гр. Твърдица.

6. Обявява за частна общинска собственост, общински имот 
с площ 39 кв.м., представляващи предаваеми части от второсте-
пенна улица с идентификатор № 72165.502.1027 по КККР на гр. 
Твърдица, за които части няма съставени актове за общинска 
собственост. Съгласно чл. 56, ал. 2 от Закона за общинската соб-
ственост – „не се съставят актове за общинска собственост за 
временни постройки, улици, площади, общински пътища, и дру-
ги линейни обекти на техническата инфраструктура, освен ако в 
специален закон не е предвидено друго”.

7. Приема оценката на общински имот с площ 88 кв.м. описан 
в т. 1, изготвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща на 
359.04 лв. (триста петдесет и девет лева и четири стотинки), без 
ДДС.

8. Приема оценката на общински имот с площ 52 кв.м. описан 
в т. 2, изготвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща на 
212.16 лв. (двеста и дванадесет лева и шестнадесет стотинки), 
без ДДС.

9. Приема оценката на общински имот с площ 15 кв.м. описан 
в т. 3, изготвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща на 
61.20 лв. (шестдесет и един лева и двадесет стотинки), без ДДС.

10. Приема оценката на общински имот с площ 14 кв.м. описан 
в т. 4, изготвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща на 
57.12 лв. (петдесет и седем лева и дванадесет стотинки), без ДДС.

11. Приема оценката на частен имот с площ 169 кв.м. описан 
в т. 5, изготвена от лицензиран експерт оценител, възлизаща на 
689.52 лв. (шестстотин осемдесет и девет лева и петдесет и две 
стотинки), без ДДС.

12. Всички разноски по сключване на прехвърлителната сдел-
ка – административна такса, местен данък, такса вписване и др., 
са за сметка на заинтересованото лице – собствениците на ПИ № 
72165.502.1026 по КККР на гр. Твърдица.

13. На основание чл. 52, ал. 5, т. 1 от Закона за местното 
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самоуправление и местната администрация, 30 % от постъпле-
нията от продажбата да се използват за финансиране на изграж-
дането, за основен и текущ ремонт на социалната и техническата 
инфраструктура на територията на съответното населено място.

14. Възлага на кмета на Община Твърдица да сключи предвари-
телен и окончателен договор за прехвърляне право на собственост.

РЕШЕНИЕ № 426/08.04.2022г.
На основание чл. 21, ал.1, т. 8 и 23 от Закона за местното 

самоуправление, Общински съвет – Твърдица 
РЕШИ:
1. Дава мандат на г-н Атанас Христов Атанасов кмет на Об-

щина Твърдица, да представлява Община Твърдица пред Асоциа-
цията по водоснабдяване и канализация на обособена територия 
обслужвана от  „Водоснабдяване и канализация-Сливен” ООД на 
предстоящото на 29.04.2022 г. /петък/ от 10.30 часа  или на посо-
чената съгласно /ПОДАВиК/ резервна дата,  реводно присъствено 
заседание  на общото събрание на Асоциация по водоснабдяване 
и канализация на обособената територия обслужвана от „Водо-
снабдяване и канализация – Сливен” ООД, а при невъзможност 
от негова страна, да присъства, да бъде заместван от г-н Антон 
Ганчев Драганов, зам.кмет на Община Твърдица.

2. Определя представителя на Община Твърдица  да гласува 
по определения предварително дневен ред, както следва:

По т.1 Обсъждане и приемане на бюджет на Асоциацията по 
водоснабдяване и канализация на обособена територия, обслуж-
вана от „Водоснабдяване и канализация- Сливен“ ООД за 2022г.-
да гласува „ЗА“

По т. 2 Обсъждане и приемане отчет за изпълнението на бю-
джета на Асоциацията по „В и К“ на обособената територия, об-
служвана от „В и К-Сливен“ ООД за 2021г.-да гласува „ ЗА“

По т.3 Обсъждане и приемане на годишния  отчет за дейност-
та на Асоциацията по „В и К“ на обособената територия, обслуж-
вана от „В и К-Сливен“ ООД за 2021г.- да гласува „ЗА“

По т.4 Обсъждане и одобряване на Подробна инвестиционна 
програма за 2022г. на „Водоснабдяване и канализация- Сливен“ 
ООД. .- да гласува „ЗА“

3. Упълномощава представителя на Община Твърдица  да по-
дпише протокола от проведеното редовно заседание на общото 
събрание на Асоциацията по водоснабдяване и канализация на 
обособена територия обслужвана от  „Водоснабдяване и канали-
зация-Сливен” ООД

РЕШЕНИЕ № 427/08.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1 т. 8 и т. 11 от ЗМСМА във връзка с 

чл. 124а, ал. 2 и ал. 5 от ЗУТ, Общински съвет- Твърдица
РЕШИ:
1. Разрешава: На кмета на Община Твърдица, да възложи из-

работването на проект за частично изменение на ПУП-ПР /Под-
робен устройствен план- План за регулация и ПУП- ПЗ/ Подробен 
устройствен план- План за застрояване/, направено на основание 
чл. 134, ал. 1, т.1, т.4, ал. 2, т. 1 и т. 6 и при условията на чл. 135 
от ЗУТ за обхвата на УПИ- I- За озеленяване и УПИ VII- За склад 
на ГО , кв. 87 по плана на гр. Твърдица, община Твърдица, област 
Сливен, одобрен със Заповед № 493 от 20.07.1976г. и Заповед № 
14 от 12.01.2022г., съгласно Предложението.

2. Дава предварително съгласие за одобряване на проект за 
частично изменение на ПУП-ПР и ПУП-ПЗ за обхвата ба УПИ I- 
За озеленяване и УПИ VII- За склад на ГО, кв. 87 по плана на гр. 
Твърдица.

РЕШЕНИЕ № 428/08.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 от Закона и чл. 52, ал. 5, т. 2 от 

Закона за местното самоуправление и местната администрация; 
чл. 108 от Закона за Физическото възпитание и спорта; чл. 13 
от Наредбата за условията и реда за използването на спортни 
обекти, собственост на Община Твърдица и за реда и условията 
за финансиране и подпомагане на физическата активност, фи-
зическото възпитание, спорта и спортно-туристическата дейност, 
Общинският съвет

РЕШИ:
1. Одобрява отдаването под наем за срок от 10 години, чрез 

публично оповестен конкурс, спортен обект № 1 по Списък на 
спортните обекти, собственост на Община Твърдица приет с Ре-
шение № 373/23.12.2021 г. а именно картинг писта на ул. „Д-р 
Иван Пашов” в гр. Твърдица разположена в имот с кадастрален 
идентификатор № 72165.505.2217, с площ 15590 кв.м. ведно с 
11 броя помещения част от сграда с кадастрален идентификатор 
№ 72165.505.2217.1, както следва:

Втори етаж 
В.07 – зала за пресконференции 25 ч. с площ 44.85 кв.м.
В.08 – стая за стюарди с площ 18.19 кв.м.
В.09 – помещение за медицински център с площ 18.19 кв.м.
Трети етаж
В.06 – помещение за времеизмерване с площ 44.85 кв.м.
В.07 – помещение за видеоконтрол с площ 18.19 кв.м.
В.08 -  помещение за говорителна с площ 18.19 кв.м.
В.09 – помещение за ръководител на състезание с площ 17.38 

кв.м.
В.10 – помещение за секретариат с площ 17.87 кв.м.
В.11 – стая за федерацията по картинг с площ 17.87 кв.м.
В.12 – помещение за спортен ръководител с площ 18.12 кв.м.
В.13 – стая за маршали с площ 44.85 кв.м.
2. Приема направената оценка от лицензиран експерт оцени-

тел ведно с изискуемите документи формиращи предложението 
на участниците в процедурата за отдаване под наем чрез публич-
но оповестен конкурс, както следва:

2.1. Декларация за поемане на свой риск и за своя сметка 
изцяло правата и задълженията по експлоатация и ползването на 
комплекса, спортните и инфраструктурните спортни съоръжения 
свързани с нормалната, безопасна и съобразена със спортно-
техническите стандарти експлоатация на комплекса по реда на 
ЗФВС и действащото по конкретните въпроси законодателство, 
както и по реда на евентуални бъдещи нормативни документи, 
регламентиращи посочените права и задължения.

2.2. Предложение за стойност на годишната наемна цена не 
трябва да бъде по ниска от 9,800.00 лв. (без ДДС).    

2.3. За фирмите функциониращи в пазарни условия инвести-
рането е важно условие за повишаване на тяхната конкурентно 
способност и за развитието им. В най-общия смисъл инвести-
рането е процес на влагане на парични средства за набавяне на 
ресурси с цел реализиране стратегията на фирмата. Паричните 
средства се влагат за строителство , за набавяне на машини и 
съоръжения, за иновации, за производствени запаси, за квали-
фикация на персонала, за научни изследвания, за маркетингова 
дейност, за закупуване на ценни книжа и др.

Инвестиционното предложение за изграждане на спортни 
съоръжения, сгради, спомагателни постройки, технологични и 
инфраструктурни съоръжения, подобряващи:

- условията за експлоатация и поддържане на спортните съ-
оръжения;

- условията и възможностите за организиране на спортно-
състезателни дейности и мероприятия и цялостен процес на обу-
чение и тренировъчна дейност;

- условията за упражняване на любителски спорт в областта 
на моторните и други спортове;

- възможностите за общофизическа активност и оздравител-
ни процедури;

- възможностите за отдих, развлечения и социални контакти.
2.3.1. Предложенията по т. 2.3. са в български левове (без 

ДДС) и не трябва да са по-ниски от 80,000.00 лв. без ДДС. Пред-
ложения, включващи по-ниски стойности няма да бъдат разглеж-
дани, като несъответстващи на изискванията на Общината.

Стойностите на инвестиционните мероприятия по отделните 
направления се определят от конкретния участник в процедура-
та, с оглед на неговите виждания за необходимите работи, из-
ползваните технологии на строителство, избора на технологии 
за експлоатация на съоръженията, избора на специализирано 
оборудване, но трябва да осигурят в срока за изпълнение на ин-
вестиционното предложение:

- поддържането и нормалната експлоатация на комплекса;
- изграждането на необходимата техническа и специализи-

рана инфраструктура, осигуряваща експлоатацията на спортните 
съоръжения при спазване изискванията на съвременните спорт-
но-технически стандарти;

- нормалното функциониране на център за подготовка на из-
растващи млади състезатели в областта на моторните спортове, в 
т.ч. осигуряване на възможности за реализация на високи спорт-
ни постижения;

- изграждането на необходимите обекти и инфраструктура за 
общо-физическа подготовка, възстановяване, отдих и социални 
контакти.

2.4. Предложение за поемане на задължения за предоставяне 
на условия за масов достъп до пистата и спортните съоръжения, 
индивидуален спорт, спортно-състезателна и тренировъчна дей-
ност, методическо, организационно и спортно-техническо осигу-
ряване на общински спортни дейности и мероприятия, спортно-
техническа подготовка и мениджмънт на млади състезатели.

Предложението следва да се разработи от всеки участник в 
процедурата, във взаимна връзка с вижданията му за развитие на 
дейностите и спортно-техническите съоръжения в комплекса, но 
трябва да включва поне следните минимални задължения.

2.4.1. Жители на Община Твърдица да ползват безплатно пис-
тата, ако разполагат с годни за нормално използване картове или 
други състезателни машини, при спазване на утвърдените усло-
вия за ползване на пистата, спортно-състезателна и тренировъч-
на дейност.

2.4.2. Наемателят предоставя безплатно ползване до 20 часа 
на месец спортни съоръжения от комплекса за организиране на 
дейности и/или мероприятия на Община Твърдица, общинските 
училища, общинските предприятия, социални заведения и други 
физически и/или юридически лица по начин и график, текущо 
съгласувани между страните.

2.4.2.1. Община Твърдица поема разходите за ел.енергия, 
вода, консумативи, охрана и др. специфични разходи, свърза-
ни с осъществяване на конкретните дейности и/или мероприятия 
пот. 2.4.2.

2.4.2.2. Да осигурява чрез специализирания си персонал 
методическо ръководство на мероприятията, посочени в т. 2.4.2, 
както и на общински дейности и мероприятия за подбор и подпо-
магане на талантливи млади спортисти.

2.4.3.  Наемателят осигурява чрез специализирания си пер-
сонал:

- действаща система за подбор и подпомагане на талантливи 
млади спортисти;

- постоянно действаща школа и функциониращ отбор в об-
ластта на авто, мото и картинг спортовете за методическо и ор-
ганизационно ръководство и спортно-техническо обучение на 
млади състезатели.

2.4.4. Наемателят организира поне веднъж в годината спорт-
но състезание от национален мащаб, като осигурява включването 
му в календара на лицензирана спортна федерация по моторни 
спортове, вписана в регистрите по чл. 9 ал. 1 от ЗФВС.

Неизпълнението на някои от договорените задължения може да 
бъде основание за прекратяване на договора по вина на наемателя.

2.5. Условие за наличие на вписване в регистрите по чл. 9 
ал. 1 ЗФВС. 

Най-съществените гаранции за възможностите потенциални-
те наематели да осъществят изискванията на Община Твърдица и 
действащото законодателство за запазване и развитие на ком-
плекса като реално действащ център за масов спорт, спортно-
състезателна, тренировъчна и социална дейност, са:

- наличието на вписване на евентуалния наемател в специа-
лизираните регистри по чл. 9 ал. 1 от ЗФВС;

- наличието на вписване на  федерацията (федерациите), в 
които членува евентуалния наемател в специализираните регис-
три по чл. 9 ал. 1 от ЗФВС.

Доколкото регистрите на Министерство на младежта и спорта 
са публични (чл. 9 ал. 1 от ЗФВС) всеки участник в процедурата 
за отдаване под наем подава Декларация, с която удостоверява:

а) наличието на вписване на участника в процедурата в спе-
циализираните регистри по чл. 9 ал. 1 от ЗФВС;

б) членство на участника в процедурата в национална феде-
рация по моторни спортове;

в) наличието на вписване на федерацията (федерациите), в 
които членува участника в процедурата в специализираните ре-
гистри по чл. 9 ал. 1 от ЗФВС.

2.6. Поддържане на работни места на постоянен трудов дого-
вор за целия период на договора за наем като минималният брой 
за кандидатстване да е 3 работни места.  

Наемателят трябва да поддържа предложения брой работни 
места на постоянен трудов договор през целия период на до-
говора за наем. В случай на прекратяване на трудов договор, в 
двумесечен срок да осигури назначаването на трудов договор на 
друг работник.

2.7. Оценката на представените предложения за участие в 
публично оповестения конкурс ще бъде сбор от показатели, оце-
няващи най-съществените условия и изисквания към концесията, 
с относителна тежест, както следва: 

2.7.1. Показател, оценяващ предложената стойност на годиш-
ната наемна цена – с относителна тежест 40%.

2.7.2. Показател, оценяващ направеното инвестиционно 
предложение – с относителна тежест 30%. Отчита се на осно-
вата на изготвеното от участника инвестиционно предложение. 
Срокът за изпълнение на инвестиционното предложение е 2 го-
дини, считано от началото на договора за наем. Инвестицион-
ното предложение е неразделна част от общото предложение на 
участника и включва разпределение на предложената инвестиция 
по отделни обекти и съоръжения, както и по години.

Участник, който не направи инвестиционно предложение 
(или чието предложение не е прието от комисията) се отстранява 
от процедурата.

Предложенията за стойност на инвестиционното предложе-
ние са в български левове (без ДДС) и не трябва да са по-ниски 
от 80 000 лв. без ДДС. Предложения, включващи по-ниска обща 
стойност няма да бъдат разглеждани, като несъответстващи на 
изискванията на Общината.

2.7.3. Показател, оценяващ предложените работни места на 
постоянен трудов договор – с относителна тежест 30 %.

Участник, който не предложи работни места на постоянен 
трудов договор (или предложи по-малко от 3 работни места) се 
отстранява от процедурата.

3. Упълномощава кмета на Община Твърдица да организира 
и проведе публичен оповестен конкурс за отдаване под наем на 
горепосочения имот и сключи договор за наем за срок от 10 (де-
сет) години.

РЕШЕНИЕ № 429/08.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 11 от ЗМСМА  във връзка с 

чл. 124а, ал. 2 и ал. 5 от ЗУТ., Общински съвет- Твърдица
РЕШИ:
1. Разрешава: На кмета на Община Твърдица да възложи изра-

ботването на проект за частично изменение на ПУП-ПР /Подро-
бен устройствен план-Плазн за регулация/ и ПУП-ПЗ/ Подробен 
устройствен план-План за застрояване/, направено на основание 
1л. 134, ал. 1, т. 1, т. 2 и т. 6 и при условията на чл. 135 от ЗУТ за 
обхвата на УПИ II –За училище и обособяване на УПИ III- 244, кв. 
38 ПО ПЛАНА НА ГР. Шивачево, община Твърдица, област Сливен, 
одобрен със Заповед № 312 от 12.05.1987г. съгласно Предложе-
нието.

2. Дава предварително съгласие за одобряване на проект за 
частично изменение на ПУП-ПР и ПУП-ПЗ за обхвата на УПИ II- 
За училище и обособяване на УПИ III- 244, КВ. 38 по плана на гр. 
Шивачево, община Твърдица.

РЕШЕНИЕ № 430/08.04.2022г.
На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 11 от ЗМСМА  във връзка с 

чл. 124а, ал. 2 и ал. 5 от ЗУТ., Общински съвет- Твърдица
РЕШИ:
1. Разрешава: На кмета на Община Твърдица, да възложи из-

работването на проект за частично изменение на ПУП-ОР/ Под-
робен устройствен план-План за регулация/ и ПУП- ПЗ/Подробен 
устройствен план-план за застрояване/, направено на основание 
чл. 134, ал. 1, т. 2, т. 4, ал. 2, т. 1 и т. 6 и при условията на 135 от 
ЗУТ за обхвата на УПИ II- За озеленяване, кв. 88 по плана на гр. 
Твърдица, общ. Твърдица, обл. Сливен, одобрен със Заповед № 
493 от 20.07.1976г. съгласно Предложението.

2. Дава предварително съгласие за одобряване на проект за 
частично изменение на ПУП-ПР и ПУППЗ  за обхвата на УПИ II- 
За озеленяване, кв. 88 по плана на гр. Твърдица.

Мирослав Дяков /Председател на ОбС-Твърдица/
Кремена Славова /Протоколчик/

Продължава в следващия брой
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СЕЛО ОРИЗАРИ ОТПРАЗНУВА СВОЯ ХРАМОВ ПРАЗНИК - ВЕЛИКДЕН.
ОЛИМПИЙСКАТА ШАМПИОНКА СТАНКА ЗЛАТЕВА ПОСЕТИ 

ПРАЗНИЧНИТЕ БОРБИ В СЕЛОТО

Празненствата продължиха три дни. През пър-
вия ден бяха проведени традиционните борби, през 
втория ден се състоя празничният концерт, а навръх 
Великден селото предложи на своите жители и гости 
пъстри сергии, батут и захарен памук за децата, както 
и празнично хоро за всички. 

Общо 45 участници дойдоха да се състезават в 
борбите. Между тях имаше и 5 момичета. Участни-

ците бяха от Сливен, Новачево, Гавраилово, Оризари, 
Твърдица, Шивачево, Сборище, Струпец, Бяла, Со-
тиря, Гергевец, Бяла паланка, Въглен, Селиминово, 
Блатец. 

Голямата награда за победителя, както и всяка 
година, беше добре отгледан коч, дарен от Иван То-
доров от Оризари. Състезателите се бориха в седем 
категории – от до 50 кг.  до над 90 кг.  Големият побе-
дител, който спечели коча  е Цветан Евтимов от Гавра-
илово, който се състезава в най-тежката категория.

Празникът на Оризари традиционно се подпомага 
от редица дарители и спонсори. Кметството на село-
то благодари на Иван Тодоров, Боян Пенчев, Йордан 
Коларов, Деян Марков, Иван Марков, Дойчо Марков, 
Жеко Енчев, Антон Драганов, Петър Колев, Ивайло 
Стайков, Димитър Ганчев за проявената щедрост и за 
участието в организирането и провеждането на Ве-
ликденските празненства на село Оризари. 

Петко ПЕТКОВ 

Кмет на село Оризари

ДЕЦАТА ТЪРКАЛЯХА ВЕЛИКДЕНСКИ 
ЯЙЦА ЗА ЗДРАВЕ

ФОЛКЛОРЕН СЪБОР „ПРОЛЕТНИ ИГРИ И ОБИЧАИ - ЦВЕТНИЦА” 2022

За седма година в парка на Твърдица се проведе импровизирано веселие по повод най-
светлия християнски празник – Възкресение Христово. Кметът на Общината Атанас Атанасов 
поздрави  всички деца и гости на празника, като им пожела да бъдат здрави и благословени.

Състезанието протече в няколко етапа: състезание по бързо търкаляне на яйце с дървена 
лъжица; търсене на Великденските изненади; надборване с яйца – без излъчване на побе-
дител – за здраве през годината; награждаване на победителите от конкурса за най-красиво 
боядисано яйце.

Децата се забавляваха с много игри и получиха много награди.

Иванета НЕНОВА

Нели ДЕНЕВА


